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Автором проводится сопоставление основных положений государственной ценовой 

политики в период ее становления (XIX век) и современный период развития. Иссле-

дуется влияние на происходящие в России процессы ценообразования законодательно 

установленных принципов, как общеотраслевых, так и специальных, отражающих 

государственную концепцию развития экономики. Особое внимание уделено прин-

ципу создания условий для инновационного развития, реализация которого позволит 

государственной ценовой политике занять достойное место в инновационном развитии 

России наряду с налоговыми льготами, грантами и государственными заказами. Пред-

лагается законодательно урегулировать основы административного ценообразования.

Ключевые слова: цена, государственное регулирование, ценовая политика, ценовое 

право.

DOI: 10.18572/1813-1247-2020-2-56-60

Principles of the State Pricing Policy in the Russian Federation: а Historical and Legal Aspect 

Zaykova Svetlana N., Senior Lecturer of the Department of State and Legal Disciplines of the Astrakhan 
Branch of the Saratov State Law Academy, Chairperson of the Astrakhan Regional Branch of the Russian 
Public Organization Association of Lawyers of Russia, PhD (Law)
The author compares the fundamental provisions of national pricing policy in the period of its development 
(19th century) and in its present state. The author investigates how general and special statuary principles, 
which represent the national concept of the economic development, influence the current pricing processes 
in Russia. Special attention is paid to creating conditions for implementing innovative technologies which 
will help the national pricing policy take its rightful place in Russian innovation development along with tax 
incentives, grants and government contracts. The author suggests legal regulation to basic principles of 
administrative pricing.
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